
Haarlem, 6 februari 2017  
 
 
Aan de leden van de commissie Samenleving,  
 
Geachte dames en heren, 
 
 
De afgelopen week hebben wij door een presentatie van uw gemeente kennisgenomen van de 
ontwikkelingen met betrekking tot de groei van het aantal leerlingen in het primair en voortgezet 
onderwijs in onze gemeente in de komende jaren. In de presentatie werd uitgegaan van de 
leerlingenprognose uit 2016 en de effecten van de woningvisie van uw gemeente voor de komende 
20 jaren. Wij vonden de presentatie helder en informatief. Het is heel goed dat er nu een reële 
doorkijk is naar de gevolgen van deze groei voor de onderwijshuisvesting in Haarlem. Ook de frictie 
die de primair onderwijs besturen in de praktijk ervaren met betrekking tot het verschil tussen de 
beschikbare huisvestingscapaciteit op papier en de feitelijke capaciteit kwamen naar voren. Deze 
frictie is het gevolg van medegebruik van onze schoolgebouwen door de opvangorganisaties, de 
verschillen tussen de schoolsoorten en het verschil tussen bruto en netto oppervlakten in onze sterk 
verouderde schoolgebouwen. In het voortgezet onderwijs is leegstand in de VMBO-gebouwen niet 
inwisselbaar met de vraag uit de TL/HAVO/VWO sector.  
 
Voor wat betreft de financiële gevolgen van de groei van het aantal leerlingen, vertaald in structurele 
en tijdelijke capaciteit, is duidelijk dat dit forse investeringen vergt op korte en langere termijn. We 
zijn verheugd dat  er gekeken is naar een  ambitieniveau dat rekening houdt met het realiseren van 
gezonde, functionele en exploitabele schoolgebouwen, kortom een realistisch kwaliteitsniveau. Dit 
nog los van het feit dat het Haarlemse scholenbestand gemiddeld ouder is dan 50 jaar waardoor 
renovatie en vervangende nieuwbouw in de toekomst onvermijdelijk is.  
 
Vorig jaar september hebben wij een presentatie gegeven voor uw commissie waarin wij hebben 
gewezen op het grote verschil tussen de zgn. VNG-normen voor de onderwijshuisvesting en de 
normen uit het Bouwbesluit 2015 en het landelijk Kwaliteitskader, dat al enige jaren de basis is voor 
nieuwe onderwijsgebouwen. Beide presentaties geven dezelfde uitkomst, het is niet mogelijk te 
bouwen conform de sterk verouderde VNG-normen.  
 
Wij concluderen dan ook dat er de komende jaren een enorme uitdaging ligt voor ons als 
schoolbesturen en voor u als gemeente. Er zal gezamenlijk veel werk moeten worden verricht om 
deze uitdaging aan te gaan en te voorzien in kwalitatief goede onderwijshuisvesting voor de 
komende decennia. Wij zijn bereid ons hiervoor in te zetten en binnen onze mogelijkheden onze 
bijdrage te leveren in het belang van het onderwijs aan onze Haarlemse leerlingen.  
 
Wij zullen bij de commissievergadering van donderdag aanwezig zijn om zo nodig uw vragen te 
beantwoorden. 
 
 
Namens de gezamenlijke schoolbesturen voor PO en VO in Haarlem, 
 
 
Albert Strijker, Dunamare 
Marten Elkerbout, Spaarnesant. 


